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Bram Breugem en 
Beekenkamp Plants 
grote winnaars 
Poinsettia Awards 2019
Tijdens de jaarlijkse gewasbijeen-
komst op donderdag 16 januari zijn 
de Poinsettia Awards uitgereikt. 
Bram Breugem kwam met een score 
van 4,8 (op een schaal van 5) met de 
inzending van Allegra Red in de cate-
gorie 12-13 cm rood als winnaar uit de 
bus voor de best houdbare poinsettia 
in de benchmark.
Bij de sortimentsvergelijking scoor-
de PON 128 White van Beekenkamp 
Plants als beste en won daarmee de 
award voor ‘Beste noviteit’. Hierbij 
telt niet alleen de houdbaarheid mee, 
maar ook de teelt (drie beoordelin-

gen) en het cijfer dat het praktijkbe-
drijf geeft bij inpakken. Dit ras scoor-
de als eindcijfer een 3,920.
De andere genomineerden waren: 
Van Wensen potplanten in de catego-
rie tot 11 cm rood met Ferrara, SV.CO 
in de categorie tot 11 cm kleurtjes met 
Alaska, Fa. Freek van der Velden in 
de categorie 12-13 cm kleurtjes met 
Superba New Glitter, Kwekerij de 
Stadsweiden in de categorie vanaf 14 
cm kleurtjes met Alaska en Tim van 
Leeuwen in de categorie vanaf 14 cm 
rood met Christmas Feelings Red.

Nieuw veilschema Bloemen 
in Naaldwijk vanaf 30 januari
Vanaf donderdag 30 januari krijgt 
vestiging Naaldwijk van FloraHol-
land een nieuw veilschema voor 
bloemen met op een aantal klokken 
een andere veilvolgorde. Dat komt 
door de voorbereidingen voor de pi-
lot Landelijk veilen met snij-Anthu-
rium. Voor die pilot worden klokken 

samengevoegd. Zo komt er een klok 
vrij om te kunnen experimenteren 
met een landelijke klok. Landelijk 
veilen is een van de speerpunten van 
de strategie van Royal FloraHolland.

Bron: bpnieuws.nl

Glastuinbouw Nederland 
zet zich in voor beter beeld 
arbeidsmigranten
Glastuinbouw Nederland heeft po-
sitief gereageerd op het verzoek om 
zitting te nemen in het bestuur van 
de nieuwe stichting Kenniscentrum 
Arbeidsmigranten. “Wij willen ons 
inzetten om het bestaande beeld rond-
om arbeidsmigranten positief om te 
buigen”, zegt Sjaak van der Tak, die 
plaats zal nemen in het bestuur van 
de stichting.
Naast Glastuinbouw Nederland zijn 
ook partijen als de ABU, VNO/NCW 
en het Expertisecentrum Flexwonen 
benaderd om zitting te nemen in het 
bestuur. “Belangrijk om dit met een 
breed draagvlak van maatschappelijk 
en economisch betrokken organisa-
ties te doen. Arbeidsmigranten zijn 
belangrijk voor onze economie. On-
derzoeken hebben dat aangetoond. 
Als sector kunnen wij niet zonder en 
daarom gaan we ons inzetten voor 
een betere beeldvorming omtrent 

deze essentiële groep werknemers”, 
stelt Sjaak van der Tak, voorzitter 
van Glastuinbouw Nederland.

Hét kenniscentrum
Glastuinbouw Nederland voorziet 
dat arbeidsmigranten in de toekomst 
een belangrijke rol blijven spelen in 
ons land. “Het is daarom hoog tijd 
dat we een klimaat scheppen waarin 
zij zich welkom voelen en we gaan 
kijken naar de positieve inbreng 
van arbeidsmigranten, in plaats van 
focussen op excessen en negatieve 
berichtgeving”, zo licht Van der Tak 
toe. In de loop van februari worden de 
operationele zaken van de stichting 
nader geconcretiseerd.
Neem voor vragen contact op met 
Peter Loef, beleidsspecialist Arbeid 
van Glastuinbouw Nederland, mail: 
ploef@glastuinbouwnederland.nl, tel. 
06-51264322.

Glastuinbouw Nederland voorziet dat arbeidsmigranten in de toekomst een 
belangrijke rol blijven spelen in ons land.  Foto: PR

Hyacinten voor jonge mensen 
met kanker
Vrijdag 24 januari werd er op de vei-
lingvestigingen Naaldwijk, Aalsmeer, 
Rijnsburg en Eelde een kar met snij- 
en pothyacinten geveild waarvan de 
opbrengst ten goede kwam van AYA 
Zorgnet-werk. AYA’s (Adolescents & 
Young Adults) zijn jonge mensen die 
tussen 18 en 35 jaar voor het eerst te 
horen krijgen dat ze kanker hebben. 
Tevens zijn er dit jaar 80 studenten 
van Aeres MBO uit Velp aan de slag 
gegaan voor AYA. Deze 80 studenten 
zijn in hun netwerk Hyacinten gaan 
verkopen. De afsluiting was tijdens 
het weekend van 25 januari, wanneer 
ook de open dagen op het Aeres col-
lege plaatsvonden.  Naar verwachting 

zullen de studenten ook nog eens 1600 
bossen Hyacinten gaan verkopen en 
ook deze opbrengst komt ten goede 
van AYA Zorgnetwerk. Het is de zes-
de keer dat AYA Zorgnetwerk samen 
met de Nederlandse hyacintenkwe-
kers de hyacintenactie organiseert. 
Op vrijdag 24 januari stond er in 22 
ziekenhuizen een hyacintenkraam. 
Ook bij de verschillende filialen van 
Ranzijn Tuin & Dier waren potjes 
met hyacinten te koop. Voor meer in-
formatie kunt u terecht bij: https://
ayazorgnetwerk.nl.

Bron: bpnieuws.nl

Gerbera de winter door 
met biologische bestrijders 
en minder warmte
Gerbera is een van de vier gewassen 
in het project ‘Demo’s fossielvrij’. 
In maart van dit jaar gingen de twee 
rassen de kas in bij Wageningen 
University & Research in Bleiswijk. 
Hans van Holstein van Holstein Flo-
wers in De Lier is een van de drie 
kwekers in de Begeleiding Commis-
sie Onderzoek (BCO). Hij ziet vooral 
uitdagingen in het compleet biologi-
sche systeem voor het beheersbaar 
houden van ziekten en plagen en in 
de teelt onder full LED.

door Roger Abbenhuijs

Hij heeft zichzelf min of meer de BCO 
in gepraat, zo geeft Hans van Holstein 
aan. Toen hij hoorde dat een van de 
vier demokassen een proefteelt ger-
bera zou worden, gaf hij als voorzitter 
van de landelijke commissie aan dat 
een begeleidingscommissie een be-
langrijke voorwaarde is. Regelmatige 
terugkoppeling van de onderzoekers 
en projectbegeleiders naar de telers 
noemt hij essentieel. “De inrichting 
van de kas was al bepaald, dat had 
misschien iets anders gekund, maar 
er zitten mooie uitdagingen in dit 
project.”

Voortdurend monitoren
Een rondje door de kas is stap 1 bij 
het bezoeken van de demokas. “De 
stand van het gewas vergelijken met 
het eigen bedrijf, dat is wat iedere te-
ler altijd doet. Hoe verhouden proef-
kas en praktijk zich tot elkaar qua 
kwaliteit, zowel bij de mini’s als de 
grootbloemigen. Referentie is ook 
belangrijk voor de onderzoekers. Zij 
moeten voortdurend monitoren met 
de praktijk. Dat gaat het eerste half 
jaar erg goed.” Stap 2 zijn de getallen: 
hoe pakt de vergelijking teelttech-
nisch en klimatologisch uit? “Wat 
is de etmaalstrategie? Welke winst 
wordt er in de fossielvrij-kas geboekt? 
Die informatie willen we helder heb-
ben. Daar zorgt FloriConsult als pro-
jectbegeleider voor in samenwerking 
met de onderzoekers van WUR.”
Uitdagend noemt Hans van Holstein 
de strategie op gebied van gewasbe-
scherming. “Doelstelling is om in de 
winter de strijd tegen plagen beheers-
baar te houden met een compleet bi-
ologisch systeem. In de praktijk lukt 
dat tot op heden namelijk niet.”

Hoeveel warmte?
Holstein Flowers zelf staat bekend als 
innovatief, vooruitstrevend en een 
pionier in Het Nieuwe Telen. Waar 
liggen op gebied van energie dan de 
uitdagingen van de fossielvrije kas? 
“Wij hebben inderdaad geïnvesteerd 
in ontvochtiging, maar in de proef-
kas wordt dat gecombineerd met een 
warmteterugwinsysteem. Ik ben erg 
benieuwd hoe dat uitpakt.” Nieuws-
gierig is hij ook naar de resultaten 
met full LED. “De 200 micromol, 
waaronder wordt geteeld, hanteren 
wij ook. Maar wij realiseren dat met 
SON-T in combinatie met LED. De 
warmte van de SON-T lampen kun-
nen wij erg goed gebruiken. Met full 
LED moet je toch wat bijstoken. Feit 
is wel dat met LED’s 40% energiebe-
sparing wordt gerealiseerd, dat past 
goed bij de doelstellingen van dit pro-
ject. Het geeft wellicht ook antwoord 
op de vraag hoeveel warmte we eigen-
lijk nodig hebben. Die uitkomst kan 
best verrassend zijn.”

Groeimodel praktijkrijp
Met positieve verbazing constateert 
Hans van Holstein dat in de demokas 
in deze periode de lampen soms uit 
gaan. “Er wordt gestuurd op een be-
paalde PAR-som per dag, die ook deels 
met daglicht te realiseren is. Dat is 
compleet anders dan in de praktijk. 
Wij hebben tot Valentijnsdag de lam-
pen volop aan.”
Tijdens de algemene ledenvergade-
ring van de gewascoöperatie Gerbera 
werd de vraag gesteld waarom het 
nieuw ontwikkelde groeimodel niet in 
het project is geïntegreerd. Daar heeft 
Van Holsten wel een verklaring voor. 
“Dat model wordt nu praktijkrijp ge-
maakt, dus implementatie was nog 
even te vroeg. Als het model definitief 
is, gaan we dat beslist integreren.”

ODE-regeling
Tot slot kijkt de kweker uit De Lier 
even naar de actualiteit, oftewel: wat 
gebeurt er met de ODE? “Ik heb be-
grepen dat er wat lichtpuntjes zijn in 
de Eerste Kamer. Daar houden we ons 
maar aan vast, want alles wat we in 
de demokas fossielvrij willen ontdek-
ken en realiseren, staat haaks op de 
consequenties van de ODE-regeling. 
Uit bedrijfseconomisch perspectief 
worden we dan gedwongen om beslis-
singen te nemen die fossielintensief 
zijn in plaats van fossielvrij.”

Hans van Holstein: “Wij hebben tot Valentijnsdag de lampen volop aan.”
  Foto: Gert van Santen fotografie

De geest is uit 
de fles...

De jacht op 
de schaarse 
(tuinbouw) 
grond is weer 
losgebarsten. 
Eind vorig 

jaar berichtte het CBS dat er 
met name in de grote steden 
en de randgemeenten een 
omvangrijke bevolkingsgroei 
plaatsvindt. Waarom er hier en 
daar verbaasd op gereageerd 
werd, verbaasd mij dan weer, 
immers iedereen ziet dat er 
in de afgelopen jaren enorm 
veel stenen zijn gestapeld in 
Westland. Voor de komende 
10 jaar is er ook nog wel een 
voorraadje, maar de grenzen 
van bouwen beginnen in zicht 
te komen. Ook in de politieke 
arena vindt dit zijn weerslag; 
politiek gekrakeel waar huizen 
gebouwd moeten worden voor 
starters en voor arbeidsmi-
granten en hoe houden we 
dorpskernen vitaal. Vervolgens 
ventileert burgemeester Bauke 
Arends dat glas niet heilig is. 
Deze uitspraak “bekt” natuur-
lijk wel lekker op dit moment, 
maar ik vind het verre van han-
dig en het heeft verstrekkende 
gevolgen. Een sterk cluster 
behoud je door alle onderdelen 
sterk te houden of te maken, 
het tuinbouwgebied rond Em-
men geeft aan hoe lastig dit is. 
Door deze uitspraak komen de 
projectontwikkelaars met diepe 
zakken en veel geduld weer uit 
hun loopgraven en storten zich 
op strategische stukken grond 
om op die manier een niet te 
omzeilen barricade op te wer-
pen bij herstructurering. Het is 
dan ook geen hogere wiskunde 
om uit te rekenen dat veel 
mensen interesse hebben in 
toekomstige bestemmingswij-
zigingen, immers je bezit wordt 
per definitie meer waard. Om 
dit tegen te gaan hebben we 
een overheid nodig die consi-
stent is, reguleert en plannen 
eerst toets aan de bestaande 
visie (werkboek Westland) en 
het uitvoeringsprogramma. Ik 
pleit er zeker niet voor om het 
Westland op slot te gooien, de 
Westlandse dorpskernen heb-
ben bevolkingsgroei nodig om 
vitaal te blijven en zo zijn er 
nog wel een aantal legitieme 
redenen om ruimte te claimen. 
Maar als het beleid niet meer 
aansluit moet je het opnieuw 
met alle belanghebbenden 
onder het vergrootglas leggen 
en bijsturen, dan blijft de geest 
in de fles. De kracht van het 
tuinbouwcluster Westland is 
tanende, ondernemers uiten 
dit, we zien paradepaardjes 
als de Westlandse druif, de 
Nationale Zomerbloementen-
toonstelling en Westland Mar-
keting ter ziele gaan en wat 
volgt? Zal er dit jaar nog een 
Varend corso zijn en bestaat 
Bezoek Westland nog? Wat is 
er nog over van het geroemde 
Greenportbureau van 10 jaar 
geleden toen gemeente West-
land nog gidsgemeente was in 
tuinbouwland. Beter zou het 
zijn als het gemeentebestuur 
een visie ontwikkelt hoe we tot 
pakweg 2050 het Westland in 
gaan richten. Dan hou je poli-
tieke partijen die cliëntelisme 
hoog in het vaandel dragen, 
projectontwikkelaars of indivi-
duen die in de weer zijn voor 
hun eigen portemonnee, buiten 
de deur. Dit betekent geen 
burgerbestemmingen die als 
hagelslagkorrels op de kaart 
van Westland liggen of bedrij-
venterreinen toestaan op plek-
ken met onvoldoende infra-
structuur. Nee letterlijk buiten 
de eigen grenzen gaan kijken 
hoe we het tuinbouwcluster én 
de Westlandse samenleving 
sterker kunnen maken met vol-
doende woningen, bedrijven-
terreinen en wegen. Onderzoek 
samen met de provincie of de 
Zuid-Hollandse eilanden (in 
2024 is de Maas-Delta tunnel 
gereed) soelaas bieden voor 
toekomstige glastuinbouwloca-
ties. Alleen roepen dat er glas 
weg moet, is te kort door de 
bocht en Westland doet zich-
zelf hiermee te kort.

Jos van der Knaap,
ondernemer in de koffie

U kunt de bestuursleden bereiken 
via het secretariaat:
telefoonnummer: 085-0036400
e-mail: info@glastuinbouwwestland.nl
website: www.glastuinbouwwestland.nl

Relatiebeheerders
Jos van Kester: 06-46216729
Kees Duijvesteijn: 06-50684311
Ab van Marrewijk: 06-39639131

Eenmalige bijdrage Sociaal Fonds
Sinds 2005 bestaat er een fonds voor 
Westlandse tuinbouwondernemers 
die noodgedwongen hun bedrijf moe-
ten stoppen, daardoor tevens moeten 
verhuizen en daardoor persoonlijk 
financieel in de knel komen. Voor dit 
soort situaties kan men een beroep 
doen op een eenmalige bijdrage uit 
het Sociaal Fonds. Voorwaarde is 
wel dat men lid is van Glastuinbouw 
afd. Westland, of dat tot voor kort van 

de rechtsvoorganger was. U kunt zelf 
een aanvraag doen, maar ook uw ac-
countant of administratiekantoor kan 
dat voor u doen.
Aanvragen kunnen worden gedaan 
bij de secretaris van de Stichting 
SBTW, die het Sociaal fonds be-
heert: Wim Boekestein, Groeneweg 
149, 2691MN te ‘s-Gravenzande of 
w.boekestein@kabelfoon.nl.

Meldpunt misstanden Glastuinbouw
E: info@glastuinbouwwestland.nl
T: 06 10 35 83 91 (Jacco Vooijs) 

Ondernemers Klankbord
www.ondernemersklankbord.nl
070-3490600

SANTEN-GASILLE.NL
DE LIER 0174-511300

De makelaars met een andere aanpak
• Aan- en verkoop
• Reconstructie
• Onteigening
• Taxatie en advies

De Tweede Kamer heeft bij 
behandeling van een wetswijziging 
op dinsdag 21 januari een 
amendement aangenomen om het 
voorgestelde artikel 20a van de Wet 
gewasbeschermingsmiddelen te 
laten vervallen. Hiermee vervalt het 
voorgenomen verbod voor telers om 
gewasbeschermingsmiddelen die 
niet zijn toegelaten voor de eigen 
teelt op voorraad te houden.

Het amendement was ingediend door 
de Tweede Kamerleden Roelof Bis-
schop van de SGP en Maurits Von 
Martels van het CDA. Zij wijzen er op 
dat voorraden gewasbeschermings-
middelen overgebleven kunnen zijn 
van een vorig teeltseizoen of doordat 
teeltplannen onverwachts wijzigen. 
Daardoor kunnen telers snel aanlo-
pen tegen een verbod. Het zal in de 
praktijk lastig zijn om hier rekening 
mee te houden, omdat de bewijsvoe-
ring voor telers in verschillende ge-
vallen lastig zal zijn. Dat doet afbreuk 
aan de vereiste rechtszekerheid.

Uitvoeringsproblemen
Bisschop en Von Martels wijzen er 
ook op dat verschillende telers be-
spuitingen uitvoeren op percelen van 
andere telers. Het zal in de handha-
vingspraktijk lastig zijn om hier reke-
ning mee te houden. De leveranciers 
van bestrijdingsmiddelen zullen niet 
altijd op de hoogte zijn van de gewas-
sen van een teler, of van wijzigingen 
in teeltplannen. Het blijft onduidelijk 
waar leveranciers wel of niet op aan-
gesproken kunnen worden en dat zal 
in de praktijk voor veel onduidelijk-
heid en uitvoeringsproblemen zorgen. 
De Tweede Kamer stemde ook in 
meerderheid in met een amendement 
dat werd ingediend door Arne Wever-
ling van de VVD en Roelof Bisschop 
van de SGP waarmee wordt geregeld 
dat alle algemene maatregelen van 
bestuur en bepaalde ministeriële re-
gelingen, die op basis van het wets-
voorstel kunnen worden getroffen, 
door middel van een voorhangproce-
dure moeten worden voorgelegd aan 
de Eerste en Tweede Kamer.

Bron: Agriholland.nl en Tweede Kamer 

Tweede Kamer tegen voorraadver-
bod gewasbeschermingsmiddelen


